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قوانین ورود به مناطق تحت مدیریت 
حفاظت محیط زیست بازنگری می شود

معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست بر لزوم بازنگری 
قوانین مرتبط با ورود به مناطق تحت مدیریت این سازمان تاکید کرد.

به گزارش روز جمعه خبرنگار ایرنا، حســن اکبری در جریان بازدید از منطقه حفاظت شــده 
تالاب نئور گفت: بازنگری آئین نامه و قوانین ورود به مناطق تحت مدیریت مانند تالاب نئور 
از اولویت های معاونت محیط زیســت طبیعی سازمان حفاظت محیط زیست است و به طور 

قطع در این زمینه اقدام خواهد شد.
وی افــزود: اجرای طرح های گردشــگری و طبیعت گردی از جمله در منطقه حفاظت شــده 
نئور باید با طرح های توجیهی و تفصیلی منطقه مطابقت داشــته و در راستای هم افزایی طرح 
حفاظتی منطقه باشــد.معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیســتی سازمان حفاظت محیط 
زیســت با اشاره به وجود گونه مهاجم کاراس در تالاب نئور و اثرات سوء آن در تغذیه گرایی 
تالاب، بر ضرورت تامین اعتبار لازم از محل طرح حفاظت از تالاب های کشــور برای کنترل 
این گونه مهاجم و رشد بی رویه گیاه مریوفیلوم تاکید کرد.وی در بازدید از منطقه شکار ممنوع 
دربند مشــکول نیز لزوم ارتقای سطح حفاظتی آن به منطقه حفاظت شده را مورد تاکید قرار 
داد و اظهار کرد: با توجه به تنوع زیستی موجود در منطقه، اقدامات لازم جهت ارتقای سطح 
حفاظتی دربند مشکول انجام می شود.اکبری همچنین ضمن بازدید از پاسگاه در حال احداث 
فیروزآباد واقع در منطقه شــکار ممنوع دربند مشکول، در خصوص تخصیص اعتبار مورد نیاز 
برای تکمیل این پاســگاه قول مســاعد داد.وی در ادامه سفر خود به استان اردبیل از سایت 
مارال فندقلو واقع در شهرســتان نمین بازدید داشت و ضمن دیدار با محیط بانان آن منطقه، 

درباره مسائل و بیماری های حیات وحش بحث و تبادل نظر انجام شد.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست همچنین از سایت 
تکثیــر و احیای آهوی مغان بازدید و با محیط بانــان منطقه دیدار کرد؛ در این بازدید ضمن 
بررســی وضعیت عمومی آهوان موجود در سایت، در خصوص مسائل و مشکلات موجود و 

اهداف نهایی طرح تکثیر و پرورش حیات وحش توصیه های لازم ارائه شد.
اســتان اردبیل با 1۲ شهرســتان، 1۷ هزار و ۹53 کیلومترمربع مساحت دارد و مناطق تحت 
مدیریت ســازمان حفاظت محیط زیست در حال حاضر 10 درصد وسعت این استان را شامل 

می شود که از جمله شامل چهار منطقه حفاظت شده، ۶ تالاب و ۲ اثر طبیعی ملی است.

اجرایی شدن قانون رتبه بندی معلمان از 
دغدغه های اصلی رییس جمهور است

وزیر آمــوزش و پرورش گفت: اجرایی 
شــدن قانــون رتبه بنــدی معلمان از 
دغدغه های اصلــی رییس جمهور در 

حوزه آموزش و پرورش است.
به گزارش ایرنا، یوســف نــوری روز 
جمعه در نشســت صمیمی با جمعی از 
فرهنگیان شهرســتان دیواندره اظهار 
داشــت: با تصویب آیین نامه اجرایی 
رتبه بنــدی معلمان از ســوی هیات 
دولت، شــیوه نامه اجرایی آن در حال 

تدوین است و با راه اندازی سامانه، رتبه بندی در اسرع وقت اجرایی خواهد شد.
وی بــا تاکید بر اینکه رتبه بندی باید به کیفیت نظــام تعلیم و تربیت بیانجامد؛ گفت: اگر با 
اجرایی شــدن رتبه بندی معلمان، کیفیت نظام تعلیم و تربیت رشد کند، ما به نتیجه خواهیم 

رسید.
وزیرآموزش و پرورش با بیان اینکه اجرایی شــدن رتبه بندی از منویات رهبر معظم انقلاب 
و همه مســوولان نظام بوده اســت؛ گفت: تاریخ اجرای رتبه بندی از 31 شهریورماه 1۴00 

خواهد بود.
افزایش ۲ برابری بودجه آموزش و پرورش استان ها در سفرهای استانی رییس جمهور

وی با اشــاره به اختصاص هفت هزار و 500 میلیارد ریال اعتبار به آموزش و پرورش استان 
کردستان در این سفر افزود: این اعتبار علاوه بر اعتبار ۲ هزار و 500 میلیارد ریالی اختصاص 

داده شده دولت برای نوسازی و تکمیل مدارس به آموزش و پرورش کردستان خواهد بود.
نــوری همچنین به اختصاص ۲50 هــزار میلیارد ریال به آموزش و پرورش اســتان ها در 
بیســت و هفت ســفر رییس جمهور و اعضای هیات دولت به اســتان ها، اضافه کرد: این 
 بودجــه عــلاوه بر بودجه ســالانه  130 هزار میلیــارد ریالی آموزش و پرورش اســتان ها

 است.
وی با اشاره به مشکلات معیشتی معلمان، اظهار داشت: دولت بودجه آموزش و پرورش را از 
۹.۶ درصد به 13 درصد از بودجه عمومی دولت افزایش داده اســت و در طول تاریخ آموزش 

و پرورش چنین اتفاقی نیفتاده است .
وزیــر آموزش و پرورش از برگزاری آزمون ویژه طرح مهر آفرین خبر داد و گفت: این نیروها 

فاقد کد کارمندی و استخدامی هستند، لذا با این آزمون تعیین تکلیف خواهندشد .

دستور رییس جمهور برای اختصاص هشت 
هزار میلیارد تومان به پوشش بیمه ای دارو

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی از دســتور رییس جمهور برای پرداخت هشــت 
هزارمیلیارد تومان به بیمه ها برای گسترش پوشش بیمه ای دارو خبرداد.

به گزارش ایســنا، دکتر بهرام عین اللهی وزیر بهداشــت که به عنــوان نماینده ویژه رییس 
جمهور به  شهرستان کامیاران سفر کرده است، در جمع اقشار مختلف مردم کامیاران افزود: 
به دســتور رییس جمهور در جلســه ای که  دیروز و با حضور ایشان برگزار شد، این اعتبار از 
ســوی ســازمان برنامه و بودجه به بیمه ها تخصیص می یابد و علاوه بر آن اعتبارات بیمه 
ها به مرور افزایش پیدا می کند تا اولا داروهای بیشــتری تحت پوشــش بیمه قرار بگیرند و 
ثانیا مبلغ پرداختی از جیب مردم کاهش یابد.وی تصریح کرد: با دســتور رییس جمهور،  در 
خصوص تخصیص اعتبار جدید و تقویت بیمه ها مبلغ پرداختی از جیب مردم ) فرانشیز (برای 

خرید داروها امسال نسبت  به سال گذشته افزایش نخواهد داشت.
وزیر بهداشــت همچنین در حاشــیه دیدار با اقشار مختلف مردم  شهرســتان کامیاران  در 
جمع خبرنگاران گفت: در این ســفر از بیمارستان »سینا « کامیاران بازدید کردیم که  نیاز به  
بازســازی  دارد. وی گفت: طرح گسترش بیمارستان در بخش زایمان و اورژانس نیز باید به 

فوریت تکمیل شود.
دکتر عین اللهی با بیان اینکه بهبود وضعیت بیمارستان سینا، طرحی کوتاه مدت است، افزود: 
طرح جامع بیمارستان جدید 100 تختخوابی با تأمین اعتبارات مورد نیاز، می بایست ظرف دو 

سال آینده، به بهره برداری برسد.
بر اســاس گزارش سایت وبدا، وی خاطرنشــان کرد: به عنوان نماینده ویژه رییس جمهور از 
پروژه سد گاوشان منطقه خامسان کامیاران بازدید داشتیم؛ تکمیل این پروژه  یکی از خواسته 
های مردم کامیاران برای حل مشــکلات آب  این شهرســتان است که در دولت درباره آن 

تصمیم گیری می شود.

شناسایی مخدرهای جدید !
انــواع مواد مخــدر و روانگردان ها توســط 
کارشناســان متخصص در آزمایشــگاه های 
ویــژه ای که زیر نظر پلیس مبــارزه با مواد 
مخدر اســت، مورد بررســی قرار می گیرد و 
فقط نظر کارشناســی آن ها، رجع تشخیص 
و تایید انواع مواد مخدر است حتی انواع مواد 
مخدر جدیدی که به شیوه های مختلفی وارد 
بازار می شــود از چشمان آن ها دور نمانده و 
در این آزمایشگاه ها بررسی شده و نتایج آن 

به موقع اطلاع رسانی می شود.
وقتی خبر کشــف انواع مواد مخدر از ســوی 
رســانه ها به گوش می رسد در نگاه اول همه 
چیز ســاده به نظر می رسد. بیشتر ما غافل از 
این هستیم که چه ساعت هایی در آزمایشگاه 
های تخصصی این مواد توســط متخصصان 
شــیمی و علوم آزمایشگاهی به بوته آزمایش 
گذاشته شــده و آن ها تمام توان و تخصص 
خــود را به کار گرفته اند تا به کشــف علمی 
جرم در این حوزه برســند و کشــفیات خود 
را بــه اطلاع عموم از جمله مســئولان برای 
اقدامات فوری برســانند. تلاش این گروه از 
متخصصان باعث آگاهی بخشی به مردم می 
شــود. در بسیاری از موارد همین متخصصان 
علوم آزمایشگاهی بودند که با رو کردن دست 
متخلفان جان بسیاری از مردم از همه جا بی 

خبر را نجات دادند.
کشف محصولات لاغری گلوریا آغشته به 

ماده مخدر
اطلاع رســانی در مورد محصولات لاغری 
گلوریا که به ماده مخدر روانگردان شیشه آلوده 
بود مثل بمب صدا کرد. بسیاری از مشتریان 
ایــن محصول بدون آگاهــی از ترکیبات آن 
و صرفــا با تبلیغ افرادی کــه در کوتاه مدت 
موفق به کاهش وزن شــده بودند در دام این 
باند افتاده بودند. پس از مدتی با  گزارشــات 

مردمی و مشــکوک شدن برخی از والدین به 
رفتار فرزندان شان تحت تاثیر استفاده از این 
محصول متخصصان آزمایشــگاه شناســایی 
مواد مخدر ایــن محصولات را مورد آزمایش 
قرار دادند و در حین تفکیک این مواد متوجه 
مواد مخدر شیشــه در ترکیبات آن شدند. به 
این ترتیب و با اطلاع رسانی های پی در پی 

میزان قربانیان این محصول کاهش یافت.
قرص های لاغری با چاشنی شیشه

در مــورد دیگری، قرص هــای لاغری وارد 
بازار شــده بود  و این قرص ها در آرایشگاه 
های زنانه و ســایر مکان ها با بســته بندی 
های خارجی به فروش می رســید. به گفته 
پلیــس مانند آن را در هیچ جــای دنیا ندیده 
نشده اســت زیرا این قرص ها در آزمایشگاه 
ها مورد بررســی قرار گرفت و مشخص شد 
که شیشــه را به رنگ های فســفری، قرمز، 
آبی یا رنگ های دیگری برای ایجاد جذابیت 
درآورده انــد و آن را با عنوان قرص لاغری 
به فروش می رسانند، این کشف مهم نیز در 
همین آزمایشگاه ها توسط متخصصان ایرانی 
بررسی شد. این در حالی است که قاچاقچیان 
دســت از کار نکشــیده و همواره مواد مخدر 
و روانگردان هایی را در قالب و شــکل های 
مختلــف و جذاب روانه بازار می کنند و مردم 
از همه جا بی خبر از این مواد استفاده کرده و 
نمی دانند  که مشــتقات آن ها از مواد مخدر 
است اما از آن سوی دیگر، پلیس مواد مخدر 
و آزمایشــگاه و کارشناسان آن بیکار ننشسته 
اند و همه این موارد را بررســی و به محض 

تایید اطلاع رسانی می کنند.
کشف سیگارهای الکترونیکی دارای مواد 

مخدر حشیش
ســردار مجید کریمی رئیس پلیس مبارزه با 
مواد مخدر همچنین در گفت و گو با خبرنگار 

ایرنا زندگی می گوید :»در آزمایشــگاه های 
ناجا معلوم شد، ســیگارهای الکترونیکی که 
وارد کشور می شــده دارای اسانس هایی از 
ماده مخدر حشیش صنعتی بوده که به محض 
تایید این مطلب در این آزمایشگاه ها، موضوع 
به اطلاع مســئولان و مردم رسید.آزمایشگاه 
های مواد مخدر در سراســر کشور و در تمام 
اســتان ها فعالیت دارند و به کشــف علمی 
جرائم در حوزه مواد مخدر رســیده و در نظام 

های بین المللی حرفی برای گفتن دارند.«
آزمایشــگاه های پلیس مبــارزه با مواد مخدر 
با هدف کمک به شناســایی، تشــخیص و 
همچنین آنالیز مواد مخدر مکشوفه، بررسی، 
تحقیــق، پژوهش و آنالیز مــواد مخدری که 
در کشور کشــف و وارد می شود و همچنین 
کشــف جدیدترین مواد مخــدر و روانگردان 
هــا راه اندازی شــده اســت و در این زمینه 
هــا فعالیت دارد، ایــن آزمایشــگاه ها تنها 
آزمایشــگاه های مرجع از طرف قوه قضائیه، 
دفتر مقابله با مواد مخدر ریاســت جمهوری 
و همچنین دفتر جرم ســازمان ملل به شمار 
می رود که بر توانمندی این آزمایشــگاه ها 
صحه گذاشته اند. ســردار کریمی در این بار 
می گوید: »متخصصان آزمایشگاه های مواد 
مخدر از فارغ التحصیلان رشــته های شیمی 
و علوم آزمایشگاهی هستند.همه کارشناسان 
این آزمایشــگاه ها فارغ التحصیلان رشــته 
های تخصصی شــیمی و علوم آزمایشگاهی 
هســتند و برخی  از آن هــا نیز مدرک فوق 

دکتر دارند.«
کسب رتبه چهارم در آزمون المپیاد علمی 

آنالیز مواد مخدر
در طول سال آزمایشگاه مرجع  پلیس مبارزه 
با مــواد مخدر فراجــا دو مرتبــه در آزمون 
بین المللــی آنالیز مواد مخدر  شــرکت می 

کنــد. در  این آزمون المپیــاد علمی که بین 
آزمایشــگاه های آنالیز مواد مخدر و پزشکی 
قانونی و آزمایشــگاه های جنایی انجام می 
شود آزمایشــگاه مرجع پلیس مبارزه با مواد 
مخدر فراجا که در ســال۲0۲0 در بین 1۷۹ 
آزمایشگاه از 5۷ کشور دنیا شرکت کرده بود 
در رشــته آنالیز  موفق به کسب رتبه چهارم 
شــد. از نظر اهمیت این نتیجه نــه تنها در 
فراجا و نیروهای مســلح کشور اهمیت ملی 
و بین المللی دارد بلکه  اعتبار علمی کشــور 
در کشــف علمی جرایم مواد مخدر در جهان 
را ارتقا داده و پیشــرو بودن این پلیس از نظر 
دانش و تجهیزات آزمایشــگاهی را نیز نشان 
می دهد. همان طور که گفته شــد شــبکه 
آزمایشــگاهی آنالیز مواد مخدر این پلیس که 
شــامل 3۴ آزمایشگاه است در تمام استان ها 
راه اندازی شــده و به صورت ۲۴ ســاعته در 
خدمت یگان های کاشــف و مراجع قضایی 
است. این شبکه علمی و آزمایشگاهی باعث 
تســریع در پاسخ دهی پرونده های قضایی و 
ارائه نظریه کارشناســی منطبق با کنوانسیون 
های بین المللی و قانون مبارزه با مواد مخدر 

در کشور می شود.
تولید کیت و کاغذهای تشخیص مواد 

مخدر
ســردار کریمی خبرهای خوبی در باره تولید 
انبوه کیت های ســریع شناسایی مواد مخدر 
نیز می دهد: »در حوزه آزمایشگاهی، طراحی 
و ساخت کاغذ های »تی ال سی« که قبلا در 
این زمینه به کشورهای اروپایی وابسته بودیم 
نیز شاهد موفقیت های چشمگیری بوده ایم. 
پیش از این  این کاغذ ها به واســطه تحریم 
ها  با بهایی سه تا چهار برابر  بالاتر  از قیمت 
واقعی به دســت ما می رســید اما با اقدامات 
دانشمندان ما در پلیس و همکاری با شرکت 

های  دانش بنیان ایرانی موفق شــدیم این 
کاغذ که حساســیت بالایی دارد و در نتیجه 
آزمایش ها نقش  اساســی ایفا می کند را به 
صورت بومی تولید کنیم. اکنون مفتخریم که 
اعلام کنیم نسخه بومی این محصول  با نوع 
خارجی آن برابری می کند.  مورد بعدی، کیت 
های شناسایی مواد مخدر است که در صحنه 
جرم توسط همکاران ما به محض کشف مواد 
مخــدر یا در راه آهن و فرودگاه یا پایانه های 
مسافربری و اماکن عمومی مورد استفاده قرار 
گرفته و در کمتر از 30 ثانیه تشــخیص می 
دهــد که فلان ماده، ماده مخدر اســت یا نه 
. ایــن کیت قادر به تشــخیص 1۶ نوع ماده 
مخدر اســت و در این زمینه بــه تولید انبوه 

رسیده  ایم.«
درخواست از دولت

رئیس پلیس مبارزه بــا مواد مخدر می گوید 
بهترین کمک دولــت در این زمینه به پلیس 
مواد مخــدر حمایت از شــرکت های دانش 
بنیان اســت :» به دلیــل هزینه های بالای 
کارهای تحقیقاتی شــرکت های دانش بنیان 
کمتر در این زمینــه ورود می کنند، هر چند 
در ۲ سال گذشــته با کمک معاونت فناوری 
ریاســت جمهوری کارهــای خوبی در پلیس 
مواد مخدر انجام شــد، مثــل همین کیت و 
کاغذهایی که برای تشــخیص ســریع مواد 
مخدر تولید شــد، اکنون نیز ۲ پروژه دیگر در 
این زمینه در دســت تولید داریم که به زودی 
اطلاع رســانی می شود. همان طور که گفته 
شد تحقیقات صنعتی هزینه بر است  و ما در 
این زمینه نیاز به کمک دولت برای دستیابی 
به پیشــرفت های بیشتر داریم. پلیس در این 
زمینه آمادگی همکاری با شرکت های دانش 
بنیان را دارد و از طرح های آن ها اســتقبال 

به عمل می آید.«

خبر

جزئیات طرح بیمه زوجین نابارور
مدیرکل درمان غیرمســتقیم سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به طرح بیمه زوجین 
نابــارور که ۹0 درصد از هزینه هــای درمانی در مراکز دولتی را براســاس تعرفه 
عمومی غیردولتی پوشش می دهد، گفت: در راستای برخی گفت وگوها، پیش بینی 
می شــود خدمات نابــاروری در بخش خصوصی نیز به میــزان قابل توجهی تحت 

پوشش قرار بگیرد.
به گزارش ایرنا، پوشش بیمه ای هزینه های زایمان و درمان ناباروری مردان و زنان 
در بند 3 سیاســت های کلی جمعیت ابلاغی رهبر معظم انقلاب در ســال 13۹3 
مورد تأکید قرار گرفته و در قانون برنامه ششــم توســعه نیز تمهیدات لازم اعم از 
ارائه تسهیلات به منظور افزایش سلامت ازدواج و درمان ناباروری در قالب بودجه 
ســنواتی تکلیف شده اســت.بنابراین در قانون بودجه 1۴00 بیمه  درمان ناباروری 
تصویب و دولت مکلف به پوشــش ۹0 درصدی کل هزینه های ســه دوره کامل 
یکی از روش های کمک باروری )آی. ســی. اسِ. آی( و )آی. وی. افِ( برای هر 
زوج نابارور و پوشــش هزینه های دارویی و پاراکلینیک و ســایر روش های درمان 
ناباروری شده است. یکی از نخستین مصوبه های دولت سیزدهم نیز تصویب شیوه 
اجرای قانون بیمه ناباروری و پوشش بیمه های پایه خدمات نازایی و ناباروری بود.

براســاس این مصوبه، ۹0 درصد از هزینه های درمان ناباروری در بیمارستان ها و 
مراکز درمانی دولتی براســاس تعرفه عمومی غیردولتی پرداخت می شــود و همه 

زنان زیر ۴5 ســال که یک سال پس از تصمیم به فرزندآوری، نتوانند باردار شوند، 
می توانند از خدمات این حوزه اســتفاده کنند. این خدمات همچنین هر دو تا ســه 

سال قابل تمدید است.
تاثیر طرح بیمه زوجین نابارور بر افزایش فرزندآوری

شــهرام غفاری مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی در گفت وگو 
بــا خبرنگار اجتماعی ایرنا در خصوص تاثیر طــرح بیمه زوجین نابارور بر افزایش 
فرزندآوری در کشور اظهار داشت: این طرح طبیعتا با کاهش و رفع مشکلات مالی 
زوجین نابارور و جمعیت جوان خواهان فرزند، بر افزایش فرزندآوری در جامعه نیز 
اثرگذار خواهد بود.وی تصریح کرد: با کاهش موانع اقتصادی بیمه شــدگان، طبیعتا 
دسترسی به خدمات پزشکی و استفاده از خدمات حوزه ناباروری هم افزایش یافته 

و این امر به تدریج باعث رشد موالید در کشور خواهد شد.
غفاری همچنین در خصوص اســتفاده از درمانگاه هــای خصوصی در این زمینه 
گفت: در حال حاضر خدمات ناباروری در بخش های دولتی پوشــش داده می شود. 
در بخش خصوصی با تعرفه عمومی غیردولتی محاسبه شده و اخیرا نیز در راستای 
برخی از گفت وگوها پیش بینی می شــود که خدمات این حوزه در بخش خصوصی 

نیز به میزان قابل توجهی تحت پوشش قرار بگیرد.
وی ادامه داد: در برخی بخش ها که امکانات و تجهیزات دولتی پاسخگوی نیازهای 

مربوطه نباشــد، بیمه شدگان ناگزیر بتوانند از بخش خصوصی هم استفاده کرده و 
هزینه های این بخش نیز به حداقل کاهش پیدا کند.

مدیرکل درمان غیرمســتقیم ســازمان تأمین اجتماعی خاطرنشــان کرد: در واقع 
ســازمان به دنبال کاهش بار مالی مردم در استفاده از خدمات این حوزه در بخش 

خصوصی با بهره گیری از افزایش هزینه کرد سازمان های بیمه گر است.
وی اضافــه کرد: در صــورت وجود امکانات و تجهیــزات موردنیاز در بخش های 
دولتی، ترجیحا بیمه شدگان هم باید از خدمات این حوزه استفاده و تامین اجتماعی 
هزینه های این بخش را تامین می کند، اما در صورت عدم وجود برخی امکانات در 
مراکز دولتی، مدیران در استان تصمیم گیری و در صورت ضرورت، بیمه شدگان از 

خدمات بخش خصوصی هم بهره خواهند برد.

معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده با حضور در استان کردستان به صورت 
چهره به چهره با جمعی از زنان روستایی در روستای نوره از توابع شهرستان سنندج 
دیدار کرد.به گزارش ایرنا، انیســه خزعلی که روز جمعه به اســتان کردستان سفر 
کرده اســت در جمع تعدادی از زنان روستای نوره حاضر شد و از نزدیک در جریان 
موضوعات و مشــکلات آنان قرار گرفت.وی در دیدار چهــره به چهره با زنان این 
روســتا وبازدید طرح اشــتغالزایی گروههای خودیار زنان در نوره به بررســی دقیق 
مشــکلات این قشر پرداخت و دســتورات لازم برای رسیدگی کامل به موضوعات 
مطرح شده صادر کرد.معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده در ادامه سفر خود 
به استان کردستان باخانواده شــهید فتحی زاده از شهدای استان کردستان دیدار و 

گفت و گو کرد.وی همچنین از مرکز ناباروری بیمارســتان بعثت سنندج و کارگاه تولیدی سموم گیاهی دانش بنیان با ثبت و 
تجاری سازی سه محصول و تولید سم گیاهی پایه جایگزین سموم شیمیایی بازدید کرد ودر جریان موانع و مشکلات موجود 
در این مراکز قرار گرفت.دیدار با خانواده کولبران و زنان سرپرســت خانوار از دیگر برنامه های ســفر معاون رییس جمهور در 
امور زنان و خانواده به استان کردستان است.وی همچنین با ارائه گزارشی از مصوبات سفر به کردستان در نشست تخصصی 
با اقشار مختلف زنان و جلسه شورای ادارای استان حضور خواهد یافت.استان کردستان امروز جمعه میزبان سفر استانی آیت 

الله سید ابراهیم رییسی، رییس جمهور و هیات همراه است.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ از ممنوعیت ورود ســگ ها به پارک ها خبر داد.به گزارش 
ایســنا سردار حسین رحیمی در این باره اظهار کرد:  بر اساس طرحی، تمام کلانتری ها و 
یگان امداد را مکلف کردیم که بحث ایجاد یک فضای مناســب و برخورد با تمام عناصر 
آلوده کننده پارک  و تفرجگاه ها را به طور جدی در دســتور کار خود قرار دهند. وی ادامه 
داد:  این طرح در دســتور کار روزانه آن هاســت و هر روز بالغ بــر ۲ هزار پارک زیر نظر 
کلانتری و یگان امداد قرار گرفته است. رحیمی با بیان اینکه در این طرح، پارک ها از لوث 
وجود اراذل و اوباش، مزاحمان نوامیس، معتادان متجاهر و خرده فروشان مواد مخدر پاک 
خواهند شــد، گفت:  اخیرا با توجه به دستور جدیدی که صادر کردیم، بحث ورود سگ ها 
به پارک ها نیز مطرح شد؛ برخی با سگ ها به پارک وارد می شوند و رعایت نیز نمی کنند، 

به خصوص درباره ســگ های بســیار بزرگ که حتی دیدن آن برای برخی رعب آور است. رسیدگی به این موضوع نیز در دستور کار 
قرار گرفته است که اعلام می کنیم ورود همه این ها به پارک ممنوع است.فرمانده انتظامی پایتخت افزود:  این اقدامات از نظر ما جرم 
محسوب می شود و جرم مشهود است که برخورد قانونی با این ها صورت خواهد گرفت.رحیمی درباره شیوه نظارت بر پارک و تفرجگاه 
ها نیز اظهار کرد:  در برخی موارد که فضا اجازه می دهد همکاران با موتور و خودرو حضور خواهند داشــت اما بیش از ۹0تا ۹5 درصد 
به صورت پیاده تردد می کنند که مردم با دیدن پلیس احساس آرامش کنند؛ همکارانم به صورت گشت های دو یا سه نفره در اغلب 

پارک ها حرکت می کنند. این اقدام تا لحظه ای که مردم در پارک ها حضور دارند و در حال استفاده هستند، استمرار خواهد داشت.

معاون رییس جمهور با زنان روستایی کردستان دیدار کرد  ورود سگ ها به پارک ممنوع/ برخورد با اراذل پارک ها
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تصمیم نهایی در زمین مجلس

گره افزایش حقوق مستمری بگیران باز می شود؟
از اواخـر ماه گذشـته که اعتراض بازنشسـتگان 
تامیـن اجتماعـی نسـبت بـه افزایـش حقـوق 
بازنشسـتگی بـالا گرفـت، چنـد اتفـاق مهـم 
همزمـان افتاد، رئیس جمهور دسـتور رسـیدگی 
به مشـکلات بازنشسـتگان را صـادر کرد، وزیر 
رفـاه از سـمت خـود کنـاره گیـری کـرد و در 
نهایـت مجلـس در اظهـار نظـری غیر رسـمی 
و  گرفـت  ایـراد  دولـت  هیـات  مصوبـه  بـه 

اعتـراض بازنشسـتگان را وارد دانسـت.
بـه  و  امـروز«  »صبـح  روزنامـه  گـزارش  بـه 
نقـل از نجـارت نیـوز، تا اطـلاع ثانـوی خبر از 
افزایـش حقـوق بازنشسـتگان تامیـن اجتماعی 
نیسـت و بـه نظـر می رسـد مسـتمری تیرمـاه 
نیـز بر اسـاس مصوبـه جنجالـی هیـات دولت 

می شـود. پرداخـت 
از اواخـر ماه گذشـته که اعتراض بازنشسـتگان 
تامیـن اجتماعـی نسـبت بـه افزایـش حقـوق 
بازنشسـتگی بـالا گرفـت، چنـد اتفـاق مهـم 
همزمـان افتاد، رئیس جمهور دسـتور رسـیدگی 
به مشـکلات بازنشسـتگان را صـادر کرد، وزیر 
رفـاه از سـمت خـود کنـاره گیـری کـرد و در 
نهایـت مجلـس در اظهـار نظـری غیر رسـمی 
و  گرفـت  ایـراد  دولـت  هیـات  مصوبـه  بـه 

اعتـراض بازنشسـتگان را وارد دانسـت.
افزایـش  اتفـاق، نحـوه  ایـن همـه  بـا وجـود 
تامیـن  بازنشسـتگان   1۴01 سـال  حقـوق 
اجتماعـی ثابـت مانـد و تغییـر نکـرد. ایـن در 
تیرمـاه و موعـد  پایـان  تـا  حالـی اسـت کـه 

واریـز مسـتمری ماهانـه فرصـت زیـادی باقی 
نده اسـت. نما

صنفـی  نهـاد  مسـئول  دهقان کیـا،  علـی 
بازنشسـتگان تامین شهرسـتان تهـران در این 
بـاره گفـت: هیـچ چیـز متوقـف نشـده اسـت، 
پیگیری هـا ادامـه دارد امـا در حـال حاضر همه 
چیـز بـه تصمیمی رئیس مجلس بسـتگی دارد.
وی ادامـه داد: تـا بـه امروز جلسـاتی بـا معاون 
رفـاه  وزارت  سرپرسـت  و  جمهـور  رئیـس 

بـرای  دولـت  پیشـنهادی  راه هـای  داشـتیم، 
قانونـی  مبنـای  بازنشسـتگان  رضایـت  جلـب 
نـدارد و بـرای همیـن هیـچ توافقـی صـورت 

سـت. فته ا نگر
بگیـر  حداقلـی  غیـر  بازنشسـتگان  انتظـار 
افزایـش 38 درصـدی مسـتمری سـال 1۴01 
اسـت، مبنـای ایـن افزایـش پیشـنهاد مصوب 
هیـات مدیـره سـازمان تامیـن اجتماعی اسـت 
کـه از پشـتوانه ماده ۹۶ قانـون تامین اجتماعی 

نقل قول هـای  براسـاس  اسـت.  برخـوردار 
صـورت گرفتـه تـا بـه امـروز پیشـنهاد دولـت 
بـرای جلـب رضایـت بازنشسـتگان معتـرض، 
توزیع بسـته معیشـتی و اجرای همسـان سازی 
بـوده اسـت.هر دو ایـن پیشـنهادها بـا پاسـخ 
معترضـان  شـد،  مواجـه  بازنشسـتگان  منفـی 
تعهـدات  مغایـر  را  معیشـتی  بسـته  پیشـنهاد 
سـازمان تامیـن اجتماعـی بـه در قبـال خـود 
متناسـب  پیشـنهاد  خصـوص  در  می داننـد. 

مـاده  اجـرای  بـر  بازنشسـتگان  نیـز  سـازی 
۹۶ تامیـن اجتماعـی تاکیـد دارنـد و مطالبـات 
از  منفصـل  را  سـازی  متناسـب  بـه  مربـوط 

قانونـی می داننـد. تکلیـف  ایـن  اجـرای 
مـاده ۹۶ قانـون تامیـن اجتماعـی بر متناسـب 
بودن افزایش مسـتمری سـالانه بـا هزینه های 
مـاده  ایـن  دارد،  تاکیـد  زندگـی  متعـارف 
قانونـی بـه نوعـی مبنـای افزایـش مسـتمری 
بازنشسـتگان غیـر حداقـل بگیـر اسـت. پروژه 
نیـز  بازنشسـتگان  حقـوق  سـازی  متناسـب 
بـرای  پیشـین  دولـت  زمـان  در  بـار  آخریـن 
بازنشسـتگان تامیـن اجتماعـی بـه اجـرا درآمد 
اجـرای ۲5 درصـد  قانـون مربوطـه،  و طبـق 
از آن بـه دولـت سـیزدهم محـول  باقیمانـده 

شـده اسـت.
رئیـس  صادقـی،  حسـن  نیـز  ایـن  از  پیـش 
در  کارگـری  جامعـه  پیشکسـوتان  اتحادیـه 
رئیـس  کـرد:  اعـلام  مشـابه  صحبت هایـی 
مجلـس در یـک بزنـگاه تاریخـی قـرار دارد، 
تاثیـر تصمیـم او در خصـوص ابطـال مصوبـه 
افزایـش حقـوق بازنشسـتگان تامیـن اجتماعی 
تنهـا محـدود بـه یک حـوزه انتخابیه نیسـت و 

بـر سراسـر ایـران تاثیـر گـذار اسـت.
میلیـون   5 حـدود  اجتماعـی  تامیـن  سـازمان 
مسـتمری بگیـر دارد کـه از این تعـداد نزدیک 
بـه دو میلیـون بازنشسـته غیر حداقلـی بگیرند 
و در حـال حاضـر خواهـان تغییـر حقـوق خود 

. هستند

حال و روز ماکارونی بعد از قیمت گذاری جدید
طبــق گزارش هــای رســمی، قیمــت 
ماکارونی نســبت به سال گذشته تا مرز 

1۷0 درصد افزایش یافته است.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از ایســنا، در نیمه اردیبهشت ماه 
امسال و به دنبال حذف ارز ۴۲00 تومانی 
از واردات اقلام اساسی از جمله گندم  و 
تغییرات قیمت آرد، ماکارونی نیز مشمول 
افزایش قیمت شد. بر این اساس سازمان 
حمایت نیز اعلام کرد که حداکثر قیمت 

مصرف کننده انواع ماکارونی رشــته ای ساده با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده برای بسته 500 
گرمــی 1۷ هزار تومان،  ۷00 گرمی ۲۴ هزار تومــان و 1000 گرمی 3۴ هزار تومان تعیین 

شده است.
اما آنچه در گزارش اخیر مرکز آمار ایران درباره وضعیت قیمت خوراکی ها در خردادماه منتشر 
شــده نشان می دهد که ماکارونی نســبت به اردیبهشت ماه، 5۶.1 درصد و در قیاس با خرداد 

سال گذشته 1۶۹ درصد گران شده است.
در اردیبهشت امسال رسیده و تا بیش از 18 هزار تومان در خرداد افزایش قیمت داشته است.
روند تغییرات ماکارونی در یک ســال اخیر نیز از این حکایت دارد که که متوســط قیمت هر 
بسته 500 گرمی در تیرماه سال گذشته، ۶500 تومان، مرداد ماه ۶۶80، شهریورماه  ۷000، 
مهرماه ۷3۶0، آبان ۷500، آذرماه ۷350، دی ۷350، بهمن ۷3۶0، اســفندماه ۷۴00 تومان 

بوده است.
همچنین در سال جاری در فروردین ماه ۷۴50 تومان، اردیبهشت 11 هزار و خرداد 1۷ هزار 
و 300 تومان متوســط قیمت هر بسته 500 گرمی ماکارونی است که در سطح کشور فروش 

رفته است.

کاهش ۵۰ درصدی مالیات علی الحساب 
واردکنندگان

معــاون حقوقــی و فنی ســازمان امور 
مالیاتی گفت: وزارت اقتصاد برای کمک 
بــه نقدینگــی واردکننــدگان مواداولیه 
و کالاهــای واســطه ای ، مالیات علی 
الحساب ۴ درصدی آن ها را به ۲ درصد 

کاهش داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از وزارت اقتصاد و امور دارایی، سعید 
توتونچی با اســتناد به ماده 1۶3 قانون 

مالیات های مستقیم گفت: سازمان امور مالیاتی مجاز است مالیات برخی مودیان را به صورت 
علی الحساب دریافت و در پایان دوره مالیاتی، با دریافت اظهارنامه، مالیات را نهایی کند.

معاون سازمان امور مالیاتی افزود: بر همین اساس در آیین نامه مقرر شده بود که واردکنندگان 
۴ درصد مالیات شان را به صورت علی الحساب در گمرک پرداخت کنند.

توتونچی با بیان اینکه برخی مودیان مالیاتی خوش حســاب با یک ارتباط سامانه ای که بین 
ســازمان مالیاتی و گمرک برقرار شده بود، از پرداخت این مالیات علی الحساب مستثنی شده 
بودند، گفت : طیف وســیعی از واردکنندگان که از منظر سامانه مالیاتی جزء خوش حساب ها 

قرار نمی گرفتند، این مالیات علی الحساب را پرداخت می کردند.
معاون ســازمان امور مالیاتی اظهار داشت: باتوجه به افزایش قیمت های جهانی کالاها و نیز 
اصلاح نرخ ارز محاسباتی، وزارت اقتصاد برای کمک به تامین نقدینگی واردکنندگان، مالیات 
علی الحســاب ۴ درصدی واردکنندگان را به ۲ درصد کاهش داد و این رویه تا پایان ســال 

جاری ادامه خواهد داشت.
توتونچــی گفت: البته مالیاتی کــه پیش از این معادل ۴ درصد دریافت شــده ، به پرداخت 

کنندگان عودت داده نمی شود بلکه از مالیات نهایی آن ها کسر خواهد شد

قیمت واقعی تخم مرغ اعلام شد
رئیس هیئت مدیــره اتحادیه مرغداران 
میهــن گفت: روزانه ۲ هــزار و ۹00 تن 
تخم مرغ در سطح کشور عرضه می شود 

که بخشی از آن مازاد بر مصرف است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از تســنیم، حمیدرضا کاشانی گفت: 
قیمــت کنونی هر کیلــو تخم مرغ درب 
مرغداری 33 هزار تومان است که با نرخ 
مصوب اعلامــی ۲ هزار و 500 تومان و 

با قیمت واقعی 1۲ هزار تومان اختلاف دارد.به گفته او، هر شــانه تخم مرغ با نرخ ۷۶ هزار 
تومان باید بدست مصرف کننده برسد و عرضه با نرخ بالاتر صد درصد گرانفروشی است که 
دستگاه نظارتی باید برخورد کند.کاشانی از عرضه روزانه ۲ هزار و ۹00 تن تخم مرغ در سطح 
کشور و ۴00 تا ۴50 تن در تهران خبر داد.رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغداران میهن گفت: 
بــا توجه به افزایش هزینه های تولید و زیان مرغــداران، از ابتدای خرداد تاکنون بالای 10 
میلیون گله حذف شد که این میزان 15 درصد تولید را تشکیل می دهد.او می گوید:با وجود 
افزایش هزینه های تولید و مشــکلات صادرات، دولت با راهکار دیگری همچون کالابرگ 
باید از مصرف کننده حمایت کند چرا که نگه داشتن قیمت پایین محصول به معنای پرداخت 

یارانه از جیب تولیدکننده و مشکلات تولید می شود.

بسته معیشتی جدید در راه است
به روال دو ماه گذشــته در ســومین روز هفته آینده، یارانه نقدی 300 و ۴00 هزار تومانی به 
۹ دهک درآمدی جامعه پرداخت می شــود. جز این قرار است برخی از گروه های جامغه بسته 
معیشــتی دریافت کنند. اگرچه مشــخص نیست این بسته در این هفته پرداخت می شود و یا 

در مناسبتی دیگر. 
بــه گزلرش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از اقتصادنیوز، ۹ دهــک اول درآمدی جامعه 
در هفتــه پیش رو باید منتظر دریافت یارانه نقدی جدید باشــند. یارانه ای که پرداخت آن از 
اردیبهشت امسال آغاز شده و تاکنون دو مرحله آن پرداخت شده است. حالا قرار است بیستم 

تیر ماه سومین مرحله این یارانه هم واریز شود.
گــروه دیگری که این هفته باید منتظر یارانه جدید باشــند، معترضان به عدم دریافت یارانه 
هستند. حدود دو میلیون و 500 هزار نفر ماه گذشته به عدم واریز یارانه اعتراض کردند. یارانه 
این گروه واریز شــده اما هنوز قابل برداشت نیســت تا سازمان هدفمندی یارانه این گروه را 
شناســایی کند و تشخیص دهد که معترضان مشمول یارانه می شوند.اطلاعات این گروه هم 
بررسی شده و احتمالا یارانه این گروه هم در روز بیستم تیرماه قابل برداشت می شود. بر این 
اساس، این هفته تنها یک یارانه نقدی به حساب مشمولان واریز می شود و یارانه دیگری در 
راه نیست.پیش از این، مطرح شده بود که احتمالا قرار است دولت یارانه عید قربان را پرداخت 
کند. اما پیگیری های تجارت نیوز نشــان می دهد یارانه مناسبتی جدیدی در راه نیست و آنچه 
در بســیاری از رســانه ها با عنوان یارانه عید قربان مطرح شده، همان یارانه ماهانه ای است 
که بیستم هر ماه پرداخت می شــود. اما از یارانه مناسبتی خبری نیست.چند روز قبل، رئیس 
بنیاد مستضعفان از توزیع بسته  معیشتی جدید در بین مردم خبر داد. پرویز فتاح گفته »برای 
تابســتان 1۴01 با توجه به اثرات حذف ارز ترجیحی که از یک سو باعث افزایش قیمت مواد 
لبنی و کاهش قدرت خرید خانوارهای نیازمند شــده و از ســوی دیگر تولیدکنندگان را نیز با 
مشــکل مواجه کرده بود، بنیاد مستضعفان تصمیم گرفت تا در این مرحله یک میلیون بسته 
لبنی را میان نیازمندان توزیع کند.«با توجه به این صحبت ها احتمالا بســته معیشتی جدیدی 
در راه اســت که هنوز زمان توزیع آن اعلام نشــده است. اما قرار است به خانواده های تحت 

پوشش کمیته امداد، بهزیستی و نیازمندان ساکن در مناطق محروم پرداخت شود.

خبر

تعلل مجلس در تصویب مالیات بر سوداگری

اولویتی که درگیر بروکراسی های اداری شده است!
بــا وجود آنکه مالیات بر عایدی ســرمایه 
از مهمتریــن برنامه هــای دولــت برای 
کنترل ســوداگری و اصلاح نظام مالیاتی 
بوده اســت، ولی چندین ماه است که این 
طرح در ایستگاه تصویب در صحن علنی 

مجلس متوقف شده است.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« و 
بــه نقل از مهر، قانــون مالیات بر عایدی 
 CGT ســرمایه، مالیات بر ســوداگری یا
از جمله قوانینی اســت که سال هاســت 
اســت از مزایای آن مکرراً گفته می شود 
و تاکنون اجرایی نشــده است. نیاز به این 
نوع مالیات در کنتــرل بازارهای غیرمولد، 
به خصــوص در روزهای نــاآرام بازار، به 
شدت احساس می شــد.طبق طرح مالیات 
بر عایدی ســرمایه، مازاد ارزش دارایی در 
زمان انتقال آن نســبت به ارزش تملکش، 
عایدی ســرمایه محسوب و هرنوع نقل و 
انتقال دارایی های املاک با انواع کاربری 
و حق واگذاری محل، انواع وســایل نقلیه 
موتوری زمینی، طلا، شمش طلا، طلای 
آب شده، زیور آلات از جنس طلا، پلاتین 
و جواهــرآلات و انواع ارز خارجی در زمان 
انتقــال در تمامی مناطق کشــور از جمله 
مناطــق آزاد تجــاری اقتصــادی و ویژه 

اقتصادی مشمول مالیات می شود.
اگرچــه قانون مالیات بر عایدی ســرمایه 
موارد دیگری را نیز شــامل می شــود، اما 
به طور مشخص ســه بازار مسکن، سکه 
و خودرو را هدف قرار داده اســت. این سه 
بازار حجــم قابل توجهی از نقدینگی را به 
خود اختصاص داده و مانع از روانه شــدن 
پول به سمت تولید هستند. البته در رابطه 
با تعدیل تورمی اهتلاف نظرهایی همواره 

وجود داشته است.
لازم به ذکر است در سال های اخیر اقبال 
به این نــوع مالیات در دنیــا نیز افزایش 
یافتــه، به طوری که در ســال ۲001، در 
11۴ کشور این نوع مالیات برقرار شده بود 
اما این تعداد در پایان سال ۲01۷، به 18۷ 

کشور افزایش یافت.
طبق گــزارش مرکز پژوهش های مجلس 
بــه طور کلــی 5 هدف بــرای مالیات بر 
عایدی ســرمایه در نظر گرفته شده است 

که عبارتند از:
کاهش انگیزه سوداگری

افزایــش هزینــه فعالیت هــای غیرمولد 
همچون ســفته بازی و سوداگری در بازار 
امالک، ارز، ســکه و… به نحوی که به 
طور مؤثر مزیت خود را از دســت بدهند، 
یکــی از اهداف وضع مالیــات بر عایدی 
ســرمایه است. ســوداگری و سفته بازی 
یکی از مختصات دائمــی اقتصادهای در 
حال توسعه است. عامل اصلی این مسئله 
در بســیاری از کشــورها وجود تقاضای 
سرمایه ای عنوان شده است. یعنی املاک 
و دارایی های مدنظر، ماهیت مصرفی خود 
را از دســت می دهند و با انگیزه های سفته 
بازانه معامله می شوند؛ درنتیجه تقاضا بیش 
از حد افزایش می یابــد و موجب افزایش 

شدید قیمت آنها خواهد شد.
به طــور مثال طبق آمار طی فاصله زمانی 
دو سرشــماری گذشــته در بــازه زمانی 
1385-13۹5 نزدیــک بــه ۷۷ درصــد 
از تقاضای مســکن موجود بــه تقاضای 
ســرمایه ای اختصاص یافته است. این در 
حالی است که در بازه دو سرشماری 1355 
تــا 13۶5 نزدیک به 80 درصد از تقاضای 
بخش مسکن تقاضای مصرفی بوده است. 
همچنین عدم عرضه مســکن باعث شد 
تا تعــداد خانه های خالــی از 1.۶ میلیون 
در ســال ۹0 به ۲.۶ میلیون در ســال ۹5 

افزایش یابد.
تأمین درآمد دولت 

یکی از مهمترین آثــار مالیات بر عایدی 
ســرمایه، تأمین درآمدهای دولت اســت. 
مبتنی بر تجارب بسیاری از کشورها وضع 
مالیات بر عایدی ســرمایه موجب افزایش 
درآمدهای مالیاتی می شــود. به طور مثال 
سهم سه کشور کره جنوبی، سوئد و آمریکا 

از مالیات بر ســوداگری مطابق نمودار زیر 
است:

ترغیب بنگاهها به تأمین مالی داخلی
بــر عایدی ســرمایه درخصوص  مالیات 
بنگاه  تصمیمات  می تواند  ســهام،  دارایی 
هــای اقتصادی بــه خصــوص در مورد 
توزیع ســود و تأمین مالی داخلی را تحت 
تأثیــر قرار دهد. اگر نرخ مالیات بر عایدی 
ســرمایه نســبت به نرخ مالیات بر ســود 
باشد، شرکت ها  پایین تر  تقسیمی ســهام 
انگیزه کمتری برای توزیع ســود خواهند 
داشت و به جای آن اقدام به بازخرید سهام 
خــود از بازار می کننــد. مالیات بر عایدی 
ســرمایه با تغییر دادن هزینه نسبی منابع 
مختلف تأمین مالی شرکتها )از قبیل بدهی 
یا انتشار سهام جدید( منجر به تغییر رفتار 

بنگاه ها می گردد.
ارتقای عدالت افقی و عمودی

یکــی از مهمترین مؤلف ه ها در بررســی 
نظام های مالیاتی، اثرات آن بر نحوه توزیع 
درآمد و ســطح رفاهی در اقشــار مختلف 
جامعه است. صاحبان سرمایه و افرادی که 
از ســطوح درآمدی بالا تری برخوردارند، 
قدرت بالاتری برای کســب سود از محل 
عایدی سرمایه ای خود دارند و در صورتی 
که اقشــار کم درآمد از فرصت کسب سود 
از سرمایه بی نصیب هستند؛ زیرا فقرا پس 
اندازی برای سرمایه گذاری در دارایی های 
ســرمایه ای ندارند و تمــام درآمد خود را 
مصــرف می کنند. درنتیجــه عمده عوائد 
ســرمایه ای متعلق بــه دهک های بالای 

درآمدی است.
ارتقای کارایی نظام مالیاتی

چنان چــه مالیات بــر عایدی ســرمایه 
)CGT( بــه صورت دقیق طراحی شــده 
باشــد، یکی از کارکردهــای این مالیات 
ارتقای کارایی در اقتصاد کشور است؛ زیرا 
موجب می شــود سوداگری در فعالیت های 

غیرمولد و اختلال زا محدود شود.
صفر تا صد مالیات بر سوداگری

مطالبه اخــذ مالیات بر عاید ی ســرمایه 
از ســمت کارشناسان از ســال ۹۷ شکل 
گرفت. در همین راســتا فرهاد دژپســند، 
وزیر اقتصاد دولت یازدهم چندین بار وعده 
ارســال لایحه مالیات بر عایدی سرمایه 
به مجلــس را داد ولی در عمــل اتفاقی 
نیافتاد و تعلل بســیار دولت در این زمینه، 
مجلــس یازدهم را پس از شــروع به کار 
بر آن کرد تا بوســیله کمیسیون اقتصادی 
این طــرح را تدوین کرده و تصویب کنند. 
سید احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد که در 
زمان نایب رئیســی کمیســیون اقتصادی 
مجلس را بر عهده داشــت از طراحان این 
قانون در کمیسیون اقتصادی مجلس بود 
و آن را پیگیری می کرد.نایب رئیس وقت 
کمیســیون اقتصادی در این بــاره گفته 
بــود: در دوره مجلس دهــم دولت وعده 
داده بــود که لایحه ای دربــاره مالیات بر 
عائدی سرمایه به مجلس تقدیم کند و به 
همین بهانه مانع تصمیم گیری کمیسیون 
اقتصادی در این زمینه شده بود، بنابراین با 
توجــه به اینکه به دولت برای ارائه لایحه 
زمان کافی داده شده و به نظر می رسد که 
اراده ای جدی بــرای تقدیم لایحه مالیات 
بر عائدی سرمایه وجود ندارد و همچنین با 
توجه به اینکه شرایط کشور نیازمند چنین 
گام مهمــی در زمینه عدالــت مالیاتی و 
ترغیب نقدینگی به سمت فعالیت های مولد 
به جای فعالیت های سفته بازانه است، در 
هفته های آینده پیش نویس این طرح آماده 
می شود.پس از رفت و برگشت های بسیار 
به کمیســیون های متعدد، سر انجام این 
طــرح در تاریخ پنجم خرداد ماه 1۴00 در 
صحن علنی به رأی گذاشته شد و تصویب 
شد، ولی ارائه جزئیات و ابلاغ آن به دولت 
به دلیل شرایط انتخاباتی و تغییر دولت به 

زمان دیگری موکول شد.
پس از شــروع بــه کار دولت ســیزدهم، 
اجرای مالیات بر ســوداگری از مهمترین 
برنامه های وزارت اقتصاد عنوان شد. وزیر 

اقتصاد در آبان ماه 1۴00 گفت که برنامه 
اقتصادی  کمیســیون  هماهنگی  با  داریم 
مجلس، »لایحــه ای« را بدین منظور به 
ســرعت تصویب کنیم. با این حال مدتی 
بعد اعلام شد که مسیر تصویب لایحه به 
دلیل طولانی بودن منتفی اســت و دولت 
منتظر تصویب این طرح در مجلس است. 
وزیر اقتصاد نیز در ماه های گذشــته مکرراً 

بر این موضوع تأکید کرده است.
خاندوزی در این بــاره گفت: طبق قانون 
اساســی دولــت نمی تواند پایــه مالیاتی 
جدید ایجاد کند بلکــه باید در مجلس به 
تصویب برسد. در دولت قبلی وزیر اقتصاد 
در کمیســیون اقتصادی اعلام کرد که بر 
مالیات بر عایدی سرمایه )CGT( مخالف 
است اما در این دولت اعلام کردیم که این 

طرح هرچه سریع تر به صحن بیاید.
به گفته خاندوزی، فشار واسطه گری هایی 
کــه در بازار مســکن یا بــازار ارز و طلا 
شــاهدیم به دلیل نبود مالیات بر عایدی 
سرمایه است. از رئیس مجلس خواسته ام 
هرچه ســریع تر این طرح به مجلس بیاید 
و تصویب شــود. به محض تصویب دولت 

بلافاصله آن را اجرایی خواهد کرد.
محمدرضــا  گذشــته  هفته هــای  در 
پورابراهیمی، رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس مهلتــی را جهت اعــلام وصول 
این طرح به صحــن علنی مطرح کرد که 
آن مهلت هم به ســر رسید و هنوز اعلام 
وصول صورت نگرفته اســت.لازم به ذکر 
است خواسته تسریع در تصویب مالیات بر 
عایدی سرمایه اول اسفندماه نیز از سمت 
معاونــت اقتصــادی وزارت اقتصاد مطرح 
شــد. این یعنی حدود ۶ ماه است یکی از 
مهمترین طرح هــای اقتصادی دولت که 
همــه پیش نیازهای آن، از جمله مطالعات 
کارشناســی و آئین نامه اجرایی تهیه شده 
اســت، معطل تصویــب در صحن علنی 
مجلــس و درگیر بروکراســی های اداری 

است.
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

نیکی کریمی فیلمش را از جشنواره اسرائیلی 
خارج کرد

فیلم ســینمایی »تا فردا« بــه کارگردانی علی 
عســگری و تهیه کنندگــی نیکــی کریمی از 

جشنواره اورشلیم خارج شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایرنا، فیلم ســینمایی تا فردا به کارگردانی علی 
عســگری و تهیه کنندگی نیکــی کریمی که 
بدون هماهنگی با تهیه کننده ایرانی، توســط 

پخش کننده فرانســوی به جشنواره اورشلیم اسرائیل ارائه شــده بود، توسط نیکی کریمی از 
جشنواره خارج شد.

فیلم تا فردا دومین فیلم بلند علی عسگری است.
صدف عسگری، غزل شجاعی، بابک کریمی، امیررضا رنجبران، نویان آبدردیده، نهال دشتی، 

کتایون سالکی، محمد حیدری و میلاد معیری، بازیگران اصلی این فیلم هستند.
جشنواره فیلم اورشلیم یک جشنواره فیلم بین المللی است که هر ساله در شهر اورشلیم برگزار 
می شود. ایده برگزاری این جشنواره توسط لیا فان لیر مطرح شد و در 1۷ مه 1۹8۴ نخستین 
دوره آن را برگزار کرد؛لیا فان لیر پس از حضور در جشنواره فیلم کن به  عنوان داور، تصمیم 
گرفت تا جشــنواره مشابهی را در اسرائیل پایه ریزی کند. ژن مورو، لیلین گیش، وارن بیتی و 

جان شلزینجر برای شرکت در برگزاری نخستین دوره به اسرائیل آمدند.
در این جشــنواره، فیلم های بلند و فیلم های مســتند از سراسر جهان پذیرفته شده و نمایش 
داده می شــوند و به برگزیدگان نیز در رده های مختلف جوایزی اعطا می شود. جشنواره فیلم 
اورشلیم تلاش دارد تا روزنه ای به بازار بین المللی تولید فیلم باشد. اسرائیل بیش از هر کشور 
دیگر در خاورمیانه، نامزدِ دریافت جایزه اسکار در رشته بهترین فیلم خارجی زبان شده است.

نظر طناز طباطبایی درباره طلای»یاغی«
طنــاز طباطبایــی بــا انتشــار اســتوری در 
اینســتاگرامش شخصیت طلا را بسیار آموزنده 

دانست و از اعتماد محمد کارت تشکر کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از خبرآنلاین، ســریال »یاغی« به کارگردانی 
محمــد کارت و بازی پارســا پیروزفــر، طناز 
طباطبایی و علی شادمان، این روزها روی آنتن 

شبکه نمایش خانگی می رود.
این ســریال که طنــاز طباطبایی، نقش طلا را ایفا می کند اقتباســی از رمان »ســالتو« به 

نویسندگی مهدی افروز منش است.
قسمت هشتم سریال »یاغی« روز گذشته پخش شد و به دنبال آن طناز طباطبایی با انتشار 

یک استور در اینستاگرامش نوشت:
»طلای من، نقشی که بهم یاد داد خودم برای خودم بس باشم، تجربه ای به غایت دلچسب.

مرسی از اعتمادت برادر خلاق من«

جسد خالق کتاب های محبوب و مصور ژاپنی 
پیدا شد

جســد »کازوکی تاکاهاشی« خالق کتاب های 
مصور ژاپنی یا »مانگا«  در دریا پیدا شد.

به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
نشــنال، یک مامور گشت ساحلی روز پنجشنبه 
از کشــف جســد »کازوکی تاکاهاشی« خالق 
مجموعــه »مانگا« های محبــوب »یو جی او«  
در دریا خبر داد.»تاکاهاشــی«  کــه به عنوان 
خالق مجموعه کتاب های مصور ژاپنی مشــهور 

به »مانگا«  و بازی های ویدئویی شــناخته می شــود، در زمان مرگ ۶0 ساله بود.جسد او روز 
چهارشــنبه در ســاحل جزیره اوکیناوا واقع در جنوب ژاپن کشف شد.به گفته یکی از مقام های 
شهر »ناگو«، جسد »تاکاهاشی«  در حالی کشف شد که او یک ماسک مخصوض زیر آب،  لوله 
مخصوص تنفس در زیر آب و باله های غواصی به تن داشــت.مقام های این شهر اعلام کردند 
درباره پرونده درگذشت »تاکاهاشــی«  به عنوان یک درگذشت اتفاقی و یا یک پرونده جنایی 
تحقیق خواهند کرد.رســانه های ژاپن همچنین به »NHK« اعلام کرده اند، »تاکاهاشــی« در 
حدود 300 متری ســاحل پیدا شده است.»یو جی او« از سال 1۹۹۶ تا ۲00۴ به عنوان بخشی 
از مجله مصور هفتگی »شونن جامپ« منتشر می شد. بعدها با اقتباس از این مجموعه داستان، 

انیمه هایی ساخته شد و یک ناشر ژاپنی این مجموعه را در قالب 38 کتاب منتشر کرد.

هوشنگ ابتهاج در بیمارستان بستری شد
امیرهوشــنگ ابتهــاج )هــ.ا.ســایه( به دلیل 
نارسایی کلیوی در بیمارستانی در آلمان بستری 
شد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، فرزند این شــاعر ـ با تایید این خبر 

توضیح داد:
»به دنبال با خبر شــدن دوستان و دوستداران 
ســایه از بستری شدن ایشــان و پرسش های 
مکرر دوســتان، بر آن شدم تا توضیحی برای 

رفع هرگونه نگرانی به اطلاع همگان برسانم: پدرم را روز سه شنبه به علت نارساییِ کلیه به 
بیمارستانی در شهر کلن منتقل کردیم که با هماهنگی پزشکان آلمانی و ایرانی تحت درمان 
قــرار دارند. در حــال حاضر جای هیچگونه نگرانی نیســت و امیدواریم به زودی با بهبودی 
حالشان به خانه بازگردند.«امیرهوشنگ ابتهاج، متخلص به »سایه« متولد ۶ اسفند 130۶ در 
رشت است. این شاعر نخستین اثرش به نام »نخستین نغمه ها« را در سال 13۲5 منتشر کرد. 
از دیگر آثار او می توان به »سراب«، »سیاه مشق«، »شبگیر«، »زمین«، »چند برگ از یلدا«، 
»تا صبح شب یلدا«، »یادگار خون سرو« و... اشاره کرد. یکی از معروف ترین سروده های او، 

»ارغوان« توسط علیرضا قربانی خوانده شده است.

 فروش میلیون دلاری صفحه موسیقی
 »باب دیلن«

تنها نســخه جدید از صفحه موسیقی »دمیدن 
در بــاد« اثر »باب دیلــن«، در یک حراجی به 

قیمت بیش از یک میلیون دلار فروخته شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
رویترز، تنها نسخه از صفحه موسیقی که »باب 
دیلن«  قطعه »دمیدن در باد«  را در سال ۲0۲1 
بر روی آن ضبط کرده بود، روز پنجشــنبه در 
یک حراجی بیش از ارزش تخمینی و به قیمت 

1.۷۷ میلیون دلار فروخته شد.
به گفته حراجی »کریســتیز«، »باب دیلن« این قطعه را در سال ۲0۲1 ضبط کرد و این تنها 

باری بود که او از سال 1۹۶۲ این قطعه را در استودیو دوباره ضبط کرد.
امضای »باب دیلن«  خواننده و ترانه سرای برنده گرمی و جایزه نوبل نیز بر روی این صفحه 

موسیقی وجود دارد.
به گفته کریستیز،  »دیلن« قطعه »دمیدن در باد« را در سال 1۹۶۲، در طول 10 دقیقه و در 

کافه ای واقع در شهر نیویورک نوشته است.
پیش از این ارزش تقریبی این اثر بین ۶00,000  الی یک میلیون پوند برآورد شده بود.

خبر

رئیس اداره تمرکز و توزیع آگهی های دولتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی؛

در جامعه کنونی همه به مطبوعات نیاز داشته و نباید از مطبوعات جدا باشیم
رئیس اداره تمرکز و توزیع آگهی های دولتی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در بازدید برخی از دفاتر مطبوعات خراسان 
شــمالی با توجه به اهمیت مطبوعات در جامعه بر تعامل و 
همکاری بین دســتگاه ها و مطبوعــات تاکید کرد و گفت: 
در جامعــه کنونی همه به مطبوعات نیاز داشــته و نباید از 

مطبوعات جدا باشیم.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« رئیــس اداره تمرکز و 
توزیع آگهی های دولتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
در بازدید برخی از دفاتر مطبوعات خراسان شمالی با توجه 
بــه اهمیت مطبوعات در جامعه بــر تعامل و همکاری بین 
دســتگاه ها و مطبوعات تاکید کرد و گفت: در جامعه کنونی 
همه به مطبوعات نیاز داشته و نباید از مطبوعات جدا باشیم.

سیامک گودرزی ارســال آگهی به صورت مستقیم توسط 
تعداد معدودی از دســتگاه های اجرایی را مغایر با مقررات و 
ضوابط دانســت و بر لزوم توقف ایــن روند تاکید کرد. وی 
افزود اخبار واصله حاکی از آن اســت که برخی از اینگونه 
تخلف ها در هیچیک از صفحات اصلی روزنامه و حتی وبگاه 
آن نشــریه قرار نگرفته و فقط چند نسخه چاپ دیجیتال به 
دستگاه ارائه شده که این موضوع، مصداق تخلف مضاعف 
اســت و از برخورد قانونی با دستگاه ها و مطبوعات متخلف 
توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و ارسال گزارش به 

مراجع نظارتی ذیصلاح خبر داد.
این مقام مســئول بیان داشت: با توجه به پیگیری سازمان 
بازرســی در خصوص برخورد با تخلفــات، اداره نظارت بر 

تخلفات آگهی های دولتی برای ساماندهی و نظارت بر این 
امور در اداره کل مطبوعات داخلی تشکیل شده است.

وی اظهار داشت که با پیشنهاد ادارات کل استانی و موافقت 
وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی، بسته های حمایتی برای 

رســانه های غیر سراسری در دستورالعمل سال جاری ابلاغ 
شده است. این بسته ها بخصوص برای مناطق کم برخوردار 
حائز اهمیت است که شامل تسهیل در حدنصاب ها از جمله 
امتیاز ضریــب کیفی، میانگین تعــداد صفحات و نظم در 

انتشــار رســانه های چاپی و برخی دیگر از ضوابط با نگاه 
حمایت از مطبوعات این استان ها است.

گودرزی در نشســت با مدیرکل و معــاون فرهنگی و امور 
رسانه ای اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان خراسان 

شمالی،
ضمــن تقدیر از میزان نســبی رعایت دســتورالعمل های 
نحــوه توزیع آگهی های دولتی در این اســتان گفت: کمتر 
استانی در کشــور توانسته است با پیگیری و همراه نمودن 
اکثریت قریب به اتفاق دستگاه های اجرایی، بسته حمایتی 
آگهی های دولتی برای مطبوعات را در این ســطح تقویت 

نماید.
وی در خصــوص نحوه توزیع آگهی هــای دولتی بر مبنای 
دستورالعمل مربوط گفت: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اســتان می تواند میــزان تخصیص آگهی به سرپرســتی 
روزنامه هــای سراســری را بازنگری و در صــورت لزوم، 
پیشنهاد بهینه سازی درصد حمایت از مطبوعات سراسری 
و اســتانی را به اداره کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی 

ارائه و پس از موافقت، آن را اجرایی نماید.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراســان شمالی، با 
اشاره به ارائه بســته های حمایتی استان های کم برخوردار 
در دســتورالعمل اجرایی نحوه توزیع آگهی های دولتی، از 
پیگیری هــای اداره کل مطبوعات داخلی و حمایت معاونت 
مطبوعاتی و اطلاع رســانی جهت رفع مشکلات مطبوعات 

تشکر و قدردانی کرد.

پیرو اظهار نظرهای محمدحسین فرحبخش درباره حامیان »می تو«؛

این 800 نفر!
محمد حســین فرح بخش، تهیه کننده سینما 
در اظهــار نظری اعلام کــرده که 800 زن 
ســینماگر ایرانی که بیانیه حمایت از حقوق 
زنان در ســینما را امضا کردند باید شــلاق 

بخورند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرآنلاین، تقریبا همه ماجرای جنبش می تو 
ایرانی را که با ۲۲ رشــته توییت »سمیه میر 
شمســی« علیه یک بازیگر سینما ایجاد شد 

را می دانند.
پس از اینکه ســمیه میرشمسی این بازیگر 
پیشکســوت را به قلــدری، بدرفتاری و آزار 
جنسی عوامل پشت صحنه متهم کرد، زنان 
ســینماگر ایرانی، در واکنش بــه این اتفاق، 
بیانیــه ای منتشــر کردند، که تعــداد زیادی 
از بازیگــران از جمله تهمینــه میلانی، میترا 
حجار، ویشکا آسایش، نگار جواهریان، مریم 
پالیزبان، هایده صفی یاری، شــقایق دهقان، 
باران جعفری، فرشته حسینی، کتایون ریاحی، 
ترانه علیدوستی و ملیکا شریفی نیا آن را امضا 
کــرده بودند، در این بیانیه آمده اســت: »در 
روایت هایی کــه از تجربه های دردناک زنان 
در سینمای ایران منتشر شده، انواع آزارهایی 
که زیر چتر خشونت جنســی قرار می گیرند 
مطرح شــده؛ از جمله هتک حرمت با الفاظ 
جنسی و جنسیت زده، سوءاستفاده از سکوت 
و تحمل افراد با گــروگان گرفتن حق کار و 
دســتمزد، اعمال خشــونت جنسی به وسیله 
تهدیــد موقعیت کاری قربانــی، تماس های 
بدنی ناخواسته، اصرار و اجبار به عمل جنسی 

و در نهایت خشونت جسمی و تجاوز.«
اولین نهادی که واکنش نشان داد

پس از انتشار این بیانیه 800 زن سینماگر از 
آن حمایت کردنــد و کمی بعدتر هم انجمن 
صنفــی برنامه ریزان و دســتیاران کارگردان 

اولین نهادی بود که به اظهارات میرشمسی 
واکنش نشان داد و از او حمایت کرد.

این انجمــن همچنین بــا ابراز تأســف از 
برخوردهای تحقیرآمیز و بداخلاقی ها و ایجاد 
ناامنی هــای روانی و حتــی تهدید و برخورد 
فیزیکی در پشــت صحنه تولید صنعت فیلم 
ایران اعلام کرد این اولین بار نیست که چنین 
اتفاقاتی می افتد. انجمن صنفی برنامه ریزان و 
دســتیاران کارگردان در ایران اعلام کرد که 

موضوع را پیگیری خواهد کرد.
پس از افشاگری سمیه میرشمسی، چندبازیگر 
زن دیگر نیز این کار را انجام دادند؛ اما ماجرا 
از آن چیزی که انتظار می رفت ســخت تر و 

پیچیده تر دنبال شد.
کمی پس از انتشار بیانیه زنان سینماگر ایرانی 
در اعتــراض به »خشــونت، آزار و باج گیری 
جنســی« در محیط سینما و تئاتر ایران، پنج 
سینماگر زن برای تشکیل یک کمیته مستقل 
برای پیگیری مطالبات بیانیه و رســیدگی به 
موارد خشــونت و آزار علیه ســینماگران زن 
انتخاب شــدند و قرار شــد تا هانیه توسلی، 
ترانه علیدوســتی، ســمیه میرشمسی، غزاله 
معتمــد و مــارال جیرانی در یــک »کمیته 
مســتقل« مطالبات بیانیه سینماگران زن را 
از خانه ســینما پیگیری کننــد. این پنج نفر 
با آرای امضا کنندگان بیانیه زنان ســینماگر 

انتخاب شدند.
اسمی که نباید گفته می شد و گفته شد

سر و صدای این جنبش مدتی خوابیده بود تا 
آن بازیگر مرد که به تجاوز متهم شده بود از 

سیمه میرشمسی شکایت کرد.
کامبیز نوروزی، وکیل پایه یک دادگســتری 
هم پیرو این اتفاق و در پاســخ به این سوال 
که در ماجرای جنبش می تو می توان نام فرد 
متهم به تجاوز را رسانه ای کرد یا خیر، گفت: 

»موضوع آزار جنســی یک موضوع پیچیده 
و دقیق اســت. ایــن موضــوع از رفتارهای 
غیرمتعــارف و توهین آمیز جنســی شــروع 
می شــود و تــا آن چیزی که بــه آن تجاوز 
جنسی می گویند ادامه پیدا می کند. اغلب این 
آزارها در خفا اتفــاق می افتد و معمولا زنانی 
که مورد آزار جنســی قرار می گیرند، امکان 

اثبات حقوقی این موضوع را ندارند.«
حقی که قانون برای متجاوز قائل می شود

در پــی اعتراض دیگر بازیگــران نام حبیب 
رضایــی و مهدی کوشــکی هم بــه عنوان 
آزارگران مطرح شــد و ترانه علیدوستی نیز 
نام این افراد را به عنوان آزارگر بازنشــر کرد. 
حدود دو هفته پیش بود که ترانه علیدوستی 
با انتشــار پستی در اینستاگرامش خبر داد که 
به افترا و نشر اکاذیب متهم است. او در این 
پست نوشت: »شــاید برایتان جالب باشد که 
دو شــکایت از من نزد قــوه قضاییه به ثبت 
رسیده است. از طرف آقایان حبیب رضایی  و 

مهدی کوشکی. اتهام؟ افترا و نشر اکاذیب.
ضمن بــه حق دانســتن فعالیت هــای این 
روزهایمان به عنوان نماینده بیش از هشتصد 
زن ســینماگر، با کمال میل در این خصوص 
از خودم دفاع خواهم کرد و بر ســر مواضعم 
خواهم ایستاد. تا قسمت چه باشد. چه خوب 
که همه در دادگاه تاریخ هم پاسخگو خواهیم 
بود. امید است ســمت درست تاریخ ایستاده 

باشیم.«
شیما قوشه، وکیل دادگستری و حامی حقوق 
زنان نیز پیرو این شکایت اعلام کرد: »قانون 
خاصی بــرای حمایت از زنــان نداریم. من 
نمی دانم که ترانه علیدوستی اسمی از کسی 
آورده یا خیر، اگر از کسی اسمی نبرده باشد، 
اثر شکایت رد می شود. چون این دو فرد فقط 
به ســه اتهام توهین، افترا، قذف)فحاشی و 

دشــنام( می توانســتند از ترانه علیدوســتی 
شــکایت کنند که این کار را به اتهام افترا و 
نشــر اکاذیب انجام دادند. اما موضوع اصلی 
درباره آزار جنسی و حمایت از افراد آزار دیده، 
خلاء قانونی ماست. چون در چنین مواردی، 
قانــون، از زنانی که آزار دیده اند و کســانی 
که از این زنان حمایت می کنند، پشــتیبانی 

نمی کند.«
همه جسارت اظهار نظر پیدا کردند

حالا کــه تکلیف گفتن نــام و موضع قانون 
نســبت به متجاوزان مشخص شده، همه به 
خود اجازه می دهند کــه درباره این موضوع 
اظهار نظر کنند به طور مثال پنجشنبه 1۶ تیر 
محمدحســین فرحبخش تهیه کننده سینما، 
در رادیو گفتگو درباره آئین نامه پیشــنهادی 
800 زن به خانه سینما در حمایت از زنان از 
هرگونه آزار جنســی و کلامی در محیط کار، 
گفت: »این 800 نفر به جرم اشاعه فحشا که 
از خود فحشــا بدتر است باید شلاق بخورند 
و باید این بســاط را جمع کرد و اهالی سینما 

هرگز این خیانت را نخواهند بخشید.«
این تهیه کننده ادامه داد: »از همان روز اول 
گفتم این جریان، جریانی هدایت شده است 
و پشــت آن به جشنواره کن می رسد که خدا 
رو شکر آن جایزه داده نشد. هرچند که این را 
هم بگویم که من مخالف سرســخت توقیف 
فیلم برادران لیلا هســتم و ایــن فیلم حتما 
باید اکران شــود و خطایی اگر بوده باید افراد 

جریمه شوند.«
فرحبخــش ادعا کــرد که فقط ســینما در 
راستای انقلاب اســت و درباره این موضوع 
گفت: »تنها چیزی که در این مملکت در تراز 
انقلاب اسلامی است همین سینماست وگرنه 

مجلس ما در تراز انقلاب است یا دولت!؟«
او ادامــه داد: »این 800 نفــر باید محاکمه 

شوند و ما این آئین نامه را قبول نداریم چون 
توهین به ماست و خودمان کارمان را بلدیم. 
من بالای ۶0 فیلم ســاختم و بیش از 3000 

قرار داد امضا کردم.«
محمدحســین قاســمی، تهیه کننده سینما 
نیز در واکنش به این مصاحبه، در اســتوری 
اینســتاگرام خود نوشــت: »آقای فرحبخش 
مراقــب خلــط مباحــث جمع بندی هــا در 
صحبت هایتان باشــید. فــارغ از جریان های 
سیاســی و فرصت طلبانه این روزگار، حمایت 
از حقوق زنان ســینمای ایــران که بازنمای 
خواســت و نیت این جمعیت 800 نفر بوده، 
امری الزامی و در چارچوب قوانین شرع است. 
برخلاف تعداد زیادی از آثار شــما که قابلیت 

اشاعه فحشا دارد.«
اگر این ۸۰۰ زن شلاق بخورند، 
تجاوزهای سینما تمام می شود؟

هانیه توســلی، از اعضای هیئت پنج نفره 
رســیدگی به آزار جنســی در ســینما نیز 
با بازنشــر این فایل صوتی در اســتوری 
اینستاگرام خود نوشــت: بشنوید و ببینید؛ 
این فضایی اســت که مــا در حال تلاش 

برای تغییر آن هستیم
همه مــا ماجرای جنبش می تــو را می دانیم 
اما درســتی و نادرســتی برخی ادعاها، قابل 
شناســایی نیســت و بعضا خلاءهای قانونی 
باعث شــده تا حق به حق دار نرسد، یا برخی 
افراد از این ادعاها سو استفاده کنند و بسیاری 
اظهارنظرهای بی مورد و توهین آمیزی نسبت 

به این موضوع مطرح کنند.
موضوع اصلی این است که اگر این 800 زن 
شــلاق بخورند دیگر هیچ تعرض و تجاوزی 
در ســینما رخ نخواهد داد؟ یــا این کار تنها 
راهی اســت برای مسکوت کردن قربانیان و 

حامیان آن ها؟


